
Protokół nr LXXXIII 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

w dniu 31 października 2023 r.  

 

Obrady rozpoczęto 31 października 2023 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 10:12 tego 

samego dnia. Obradom przewodniczył Grzegorz Michalski. W posiedzeniu wzięło udział 13 

członków. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Witam Państwa bardzo serdecznie na LXXXIII Sesji 

Rady Miejskiej w Mogilnicy. Sesja nadzwyczajna. Witam Pana Burmistrza Sławomira 

Chmielewskiego. Witam szanownych radnych. Witam mieszkankę naszej gminy Panią Zofię 

Dębowską. Witam Pana Grzegorza Frasońskiego Kierownika Biura Rady oraz wszystkich 

mieszkańców, którzy nas w dniu dzisiejszym oglądają. Szanowni Państwo, na wstępie 

odczytam wniosek Pana Burmistrza o zwołanie sesji nadzwyczajnej. Do Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Mogielnicy, Mogielnica 30 października 2023 roku. Na podstawie artykułu 

20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie gminnym oraz §7 Regulaminu Rady 

Miejskiej, wnoszę o zwołanie Sesji nadzwyczajnej w dniu 31 października 2023 roku, to jest 

we wtorek o godzinie 8 w sprawie;  

Punkt 1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

Punkt 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 23 rok.  

Punkt 3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Grójeckiego. 

Punkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydata 

na ławnika.  

Punkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania dotyczącego wyboru 

ławników do sądów powszechnych  

 Punkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Grójcu na 

kadencję 2024-2027. 

I taki też szanowni Państwo mamy porządek dzisiejszego posiedzenia. 

Bardzo proszę radnych o potwierdzenie obecności na dzisiejszej sesji  o potwierdzenie 

kworum. Dziękuję bardzo. Stwierdzam kworum. Na sesji mamy obecnych 13 radnych, dwóch 

radnych jest nieobecnych. 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przystępujemy, szanowni Państwo, do punktu 

drugiego, powołanie sekretarza obrad. Bardzo proszę o zgłaszanie się chętnych na sekretarza 

obrad dzisiejszej sesji. Pani Irena Bogdan zgłosiła Pana Wiesława Małka. Czy Pan Wiesław 

wyraża zgodę? Pan Wiesław wyraża zgodę. Czy są jeszcze jakieś inne kandydatury? Nie 

widzę, więc bardzo proszę o wprowadzenie danych radnego Wiesława Małka na sekretarza 

dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnego Wiesława Małka za jego zgodą. 



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Malinowska, Włodzimierz Wasiak 

 

3. Podjęcie uchwały zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Wprowadzamy 

zadanie do realizacji w tym roku jeszcze. Oczywiście wszystko zależy od tego, jaka będzie 

pogoda. Czyli dokończenie przebudowy odcinka drogi między Kaplinem a Mogielnicą. W 

tym wypadku jest odcinek Kaplin Mogielnica. Z Polskiego Ładu otrzymaliśmy informację, że 

przyznano nam kwotę 1886000,00 dotacji. Ale jednocześnie chciałem Państwa 

poinformować, że w tym roku zmniejszono nam udziały w PIT w kwocie 3 500 000,00. Jeżeli 

odejmiecie te dwie liczby, to i tak 1 600 000,00 jesteśmy w plecy. Tak, że oddano nam to, co 

nam zabrano w postaci udziału w picie. To tak, żeby mieszkańcy wiedzieli, jak wygląda 

przepływ pieniędzy w budżecie państwa, między samorządami, bo podobno takie pieniądze 

dostają. Czyli zabierają, a potem oddają, ale jeszcze nie wszystko. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Mogielnica na lata 2023-2027..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Malinowska, Włodzimierz Wasiak 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski:  Kilka słów wyjaśnienia do tej uchwały Rady. Zwracam 

uwagę na taką pozycję przebudowa drogi gminnej 140.71. 5W. Przepraszam nie ta. Drogi, 

numer ewidencyjny 180. W miejscowości Brzostowiec. O co chodzi? Do końca roku musimy 

tradycyjnie złożyć wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie drogi ze 



środków, jakie powstają z wyłączenia gruntów z produkcji rolnej, tzw. FOGR, dawniej 

nazywany. W tym roku robiliśmy drogę w Świdnie z tych środków. Środki z tego źródła są na 

poziomie maksymalnie 200-250000,00 tys. W związku z tym, trzeba było znaleźć taką drogę, 

która jest. Po pierwsze spełnia parametry, czyli ma szerokość. O której tutaj wielokrotnie już 

dyskutowaliśmy, że w pasie drogi 3-metrowej czy nawet 4-metrowej nie uda się tego zrobić. 

Tylko musi być to droga szersza w stanie geodezyjnym oczywiście istniejącym. Na sesji rady 

przegłosowaliście Państwo, żeby realizować drogę w Brzostowcu za torami w lewo. Wniosek 

ten skierowałem do projektanta i projektant stwierdził, że niestety jakkolwiek odcinek za 

torami ma szerokość odpowiednią, dużo większą, nawet tak, że można było tam zrobić 

szeroki pas drogi. Natomiast skręt w lewo, niestety ma miejscami 3 metry. W związku z tym, 

zacząłem szukać kolejnej drogi. To kolejna droga wielokrotnie zgłaszana, w tym rejonie to 

droga... Myślę, że Pan się nie obrazi, od... drogi powiatowej, są tam gospodarstwa. Ta droga 

była co roku utwardzana i na podstawie wglądu do map przez projektanta stwierdził, że tam 

ten odcinek drogi trzymetrowej się zmieści. Więc po prostu, proponuję ten odcinek 

zaprojektować no i wprowadzić do realizacji. To nie jest długi odcinek. Dlaczego nie odcinek, 

o którym tutaj wcześniej się mówiło, czyli tak zwany odcinek do połączenia z Gminą 

Sadkowice? Dlatego, że ten odcinek, tak, jak mówiłem, będzie kosztował kilka milionów. 

Dotacja z tego źródła będzie na poziomie 200-250 tys. Więc zgłoszenie tego zadania do 

projektu, który będzie. Wkład dotacji będzie na poziomie 10%. Myślę, że nawet i 10% by nie 

pokrył, bo to jest długi odcinek drogi gruntowej, poszerzonej w wyniku przekazania przez 

mieszkańców ziemi. Trzeba będzie po prostu tą drogę pilnować i w przyszłym roku, mam 

nadzieję, jak zostaną uruchomione środki z Krajowego Programu Odbudowy, no to powinny 

teoretycznie pojawić się jakieś środki na budowę dróg. Jeżeli pojawią się na budowę dróg, nie 

na remonty, no, to wtedy po prostu zgłosimy tą drogę. Bo tak, jak mówię, ona będzie 

kosztowała kilka milionów. I stąd wybór tej drogi. Kolejna sprawa, która tutaj jest. Zakup 

sprzętu dla OSP w Miechowicach. Są to środki z Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Była ostatnia komisja na szkoleniu i tutaj zadałem takie pytanie, żeby 

dopytali szkolącego, czy z tych środków można kupować wyposażenie dla świetlic wiejskich. 

Stwierdzili, że tak. Ponieważ wniosek był zgłaszany przez strażaków, żeby im dokupić tam 

sprzęty typu, nie wiem, lodówka, kuchnia, jakaś tam mikrofalówka itd., no to po prostu, ten 

sprzęt został umieszczony. Na tym paragrafie, ze względu na postępujące spożycie alkoholu 

w Polsce, zwłaszcza tzw. małpek, mamy nadwyżkę środków budżetowych, więc jeżeli 

Państwo macie pomysł, na to, żeby doposażyć jakąś świetlicę wiejską w sprzęt, czego do tej 

pory nie robiliśmy. Było to kupowane w zasadzie z różnych projektów z Urzędu 

Marszałkowskiego, świetlic wiejskich itd. No, z różnych programów, ale wstrzymywaliśmy 

się od zakupu właśnie typu lodówka, czy nie wiem, czy pralka, czy ewentualnie jakieś stoliki. 

To proszę, żeby określić, co. No i mamy tutaj środki, tak, że one po prostu do końca roku nie 

zostaną wykorzystane. Jeśli taka propozycja jest, to proszę zgłaszać. Oczywiście proszę nie 

zgłaszać, że jak już jest lodówka, to kupować kolejną lodówkę, no, żeby tego po prostu też 

nie marnotrawić. Po prostu, wykorzystać w sposób racjonalny. Cały czas czekamy na 

przekazanie gruntów przy remizie strażackiej OSP Wólka Gostomska. Już się nawet sam 

pogubiłem, kiedy wystąpiliśmy z tym wnioskiem, ale to były cztery lata. Tak, że Agencja 

Nieruchomości Rolnych, a obecnie KOWR, czyli Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa. Jak 

widać często tylko zmieniają nazwy. Bo ta instytucja to już kilka razy zmieniła nazwę. 

Natomiast chyba praca i tempo pracy się nie zmieniło. Jak tu przewodniczący wspomniał, 4 

lata czekamy na przekazanie gruntu, już miało być, już, już, już. Jak szukali gruntów pod 

CPK, jakieś drogi dojazdowe, to tak, tak, tak, tak, już zgłoście tak, tak, tak. No i do tej pory 

stoimy w miejscu. Więc z tych środków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

moglibyśmy ten plac zrealizować. Przy czym przy placach... Zawsze też wspominam, że plac, 

jeżeli zostanie wykonany, to wzorem wielu placów.  Na przykład w Borowem, Dębnowoli, w 



Stamirowicach został zlikwidowany, bo nie miał ktoś się opiekować. Potem przekazujemy go 

na rzecz społeczności lokalnej. Plac podlega kontroli przez Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego. W związku z tym, przyjedzie na kontrolę, stwierdzi: piaskownicy, 

niewymieniany piasek, urwana ławka. No, tego typu różne rzeczy. W związku z tym, potem 

to trzeba konserwować. Tak, że realizacja tych placów zabaw, siłowni tzw. zewnętrznych. 

Jeśli ktoś jeździ po Polsce, to może zobaczyć, że tego powstało sporo. Natomiast czasami, ja 

nie mówię, że wszędzie, wysokość chwastów dorasta do wysokości huśtawki jaka tam jest. 

Bo no, oparcie jest, że jeżeli w jednej miejscowości jest, to w drugiej również zróbmy ten plac 

zabaw. No, to niekoniecznie zawsze się sprawdza. Oczywiście tutaj radny Radecki może 

powiedzieć, że w Otalęży jest aktywnie wykorzystywany plac zabaw. Nie zgłaszają mi 

żadnych uwag. Ale tak, jak mówię, jest przekazywany na rzecz społeczności lokalnej i trzeba 

po prostu potem o niego dbać. O co chodzi z videokolonoskopem? Wpłynęło pismo około 

tydzień temu, od Pani Dyrektor szpitala w Nowym Mieście, że uszkodzeniu uległo urządzenie 

do kolonoskopii, videokolonoskop. Do czego służy, to generalnie większość wie. Koszt tego 

urządzenia ponad 150 000,00. W związku z tym, zwróciła się, mam nadzieję, do wielu 

różnych gmin o partycypowanie. W rozmowie telefonicznej ze mną powiedziała, że 

gdybyśmy dofinansowali 10 000,00 tys... Przypomnę, przy całej kwocie tego urządzenia 

ponad 150 000,00, no to będzie bardzo wdzięczna. Stąd pozwoliłem sobie na tą sesję, tą 

kwotę 10000,00 Państwu tutaj zaproponować. Jest również pozycja dotycząca wyposażenia 

szkoły w Michałowicach w sprzęt do sali terapeutycznej. Z czego to wynika? Pojawiło się 

dziecko z takim schorzeniem, które wymaga indywidualnych zajęć i tego sprzętu w tej szkole 

nie było. Jest to sprzęt ruchomy, czyli tak jak mówię, może być w różnych miejscach 

wykorzystywany i stąd zgodnie z wnioskiem Pani Dyrektor, taka kwota została umieszczona. 

I kolejny punkt, to jest dofinansowanie remontu szkoły w Borowem. Został złożony wniosek. 

Pierwotny wniosek był na kwotę 30 000,00. Potem po wycenie, był na kwotę ponad 50 

000,00. Doszedłem do wniosku, że inwestowanie w perspektywie w tą szkołę, nie jest 

zasadne i za te 30000,00, z udziałem pracy rodziców i zaangażowania dyrektora szkoły, z 

resztą kwoty muszą sobie poradzić. Czyli włączyć się aktywnie w remont. Proszę Państwa, 

podam Wam taką statystykę. W jednej ze szkół wiejskich mamy 17 nauczycieli 

zatrudnionych, a dzieci 21. Nie mówię o oddziałach przedszkolnych, w których są 

przechowywane dzieci. Bo zawsze do tych statystyk są dodawane  oddziały przedszkolne. 

Proszę Państwa, jeszcze raz powtórzę, 17 nauczycieli, 21 uczniów. Słyszeliście Państwo, w 

ramach kampanii wyborczej, wszyscy przebijali się, ile to każdy dołoży do oświaty. Mam 

córkę, która pracuje i jest nauczycielem. Ja nie mam nic przeciwko temu, żeby nauczyciele 

zarabiali i oczywiście te środki będą. Tylko żeby nie powtórzył się rok 2020, a od razu to 

analizuję pod kątem budżetu, żeby się nie powtórzył rok 2020,  gdzie Pani Minister Zalewska 

wprowadziła podwyżki dla nauczycieli, a nam zabrakło do zbilansowania budżetu 2 000 

000,00.Pamiętacie? 2 000 000,00. Od tego czasu Urząd Gminy skurczył się o 1/3.  Ale ja już 

więcej kurczyć tego Urzędu nie jestem w stanie. Bo jeżeli pójdzie pracownik, który zajmuje 

się tylko tą dziedziną i pracuje jeden, to w momencie, kiedy przyjdzie klient, oczywiście 

zastąpi go pracownik z sąsiedniego pokoju, ale już nie wypełni jego obowiązków w takim 

zakresie, jakim byłby mieszkaniec zadowolony. To kurczenie urzędu ma w związku z tym 

swoje negatywne konsekwencje. Środki na finanse, na utrzymanie oświaty, na płace, na 100% 

nie pokryją nam podwyżki. Subwencje dla nauczycieli, bo już przyszła metryczka, jeszcze 

budżetu nie znam, bo do 15 listopada Pani Skarbnik mi przedstawi budżet. Proszę Państwa, 

metryczka wskazuje, że dołożyli nam w oświacie 2200000,00 w stosunku do subwencji z tego 

roku, która jest ponad 8000000,00. No to jak dokładamy około 9000000,00 do oświaty, no to 

zobaczymy 15 listopada, ile z własnych dochodów. Dochody własne gminy na rok 2024, 

żebyście Państwo wiedzieli, wzrosły. Oczywiście, jak przyjmiecie stawki, jakie 

zaproponowałem w budżecie. A stawki zaproponowałem oczywiście maksymalne. 5 500 



000,00. O 5 500 000,00. Czy to pokryje koszty wzrostu energii? Bo ona będzie musiała być 

uwolniona. Czy to pokryje wzrost kosztów minimalnego wynagrodzenia? Bo niestety to 

również dotyka gminę. Nie wiem. Znowu stoję przed zagadką, co się będzie działo? Tak, że 

taka sytuacja. Dlaczego w przypadku niektórych szkół nie finansujemy w 100% tych zadań? 

A oczekujemy, skoro nauczyciele i rodzice chcą, żeby ta szkoła funkcjonowała, to 

rozkładamy te koszty również na rodziców, w ten sposób, żeby w budżecie gminy jakieś te 

pieniądze zostały. Bo każdy nawet projekt, nawet z tego Polskiego Ładu, wymaga 5% 

wkładu, 50% wkładu, 10% wkładu. Skądś ten wkład musimy zebrać. I stąd tak, jak mówiłem, 

takie, a nie inne tutaj działania. I taka jest moja propozycja w uchwale, która została Państwu 

przygotowana. I mam prośbę, żebyście tę propozycję przegłosowali. Oczywiście, jeśli są 

pytania, to proszę bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Malinowska, Włodzimierz Wasiak 

 

5. Podjęcie uchwały sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Chyba, że Pan Adam powiedział, że zaraz wraca. To 

poczekamy chwilkę na Pana Adama. I tak, jak szanowni Państwo, Pan Burmistrz informował, 

było złożone pismo od Pani Dyrektor szpitala w Nowym Mieście, zakup videokolonoskopu 

ponad 150 000,00 zł. Pani Dyrektor zwróciła się do gminy o wsparcie finansowe i z naszej 

gminy deklarujemy pomoc dla Powiatu Grójeckiego, dla Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście, w kwocie 10 000,00 zł. Będzie podpisana 

stosowna umowa w tym zakresie. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Tak, przy okazji, ponieważ nie ma jeszcze radnego, to 

powiem kilka słów. Proszę Państwa, dzisiaj jest wykonawca, Inspektor Nadzoru i będą 

remontowali ten fragment oświetlenia na ulicy Dziarnowskiej. Będą poszukiwania, gdzie, w 

którym miejscu został przecięty kabel. Bo tak, jak mówię, jest przecięty prawdopodobnie w 

dwóch miejscach. No i mam nadzieję, że dzisiaj zakończy się sukcesem. Ponieważ to 

oświetlenie jest no, wyłączone ze względu na zwarcie, jakie powstawało na tym odcinku. O, 

już jest radny. 

 

   Radny Stanisław Kępka: Chcę się odnieść do tej pomocy, o jaką wystąpiła Pani Dyrektor 

szpitala w Nowym Mieście. Szanowni radni uważam, że ta pomoc jest naprawdę potrzebna. 

Przecież my, generalnie Gmina Mogielnica i tu okolice w większości korzystamy z tego 

szpitala. Ja sam wielokrotnie korzystałem. Uważam, że jest to najbliższy szpital pomocny, a 



zatem należałoby tą nie propozycję, tą prośbę zaakceptować. Tyle ja na ten temat, bo 

naprawdę to jest na dobry cel, te pieniążki trzeba przyznać. Dziękuję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Z tego co też wiem, szpital w Nowym Mieście wraz z 

Radą Powiatu Grójeckiego podejmuje prace związane z uruchomieniem całego oddziału, 

bloku chirurgii. Jest to być może radny Robert Lipiec przekaże więcej informacji na ten 

temat. Natomiast, w nowym bloku szpitala, w nowym budynku tym dobudowanym do 

starego, jest cała kondygnacja, która jest można powiedzieć, w pewnym stopniu wykończona, 

ale nie jest jakby technologicznie przystosowana do uruchomienia bloku operacyjnego. Więc 

tutaj Powiat też podejmuje bardzo mocne działania w tym zakresie, żeby powstał 

profesjonalny, nowoczesny blok operacyjny. Szanowni Państwo, przystępujemy do 

głosowania nad punktem piątym. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Malinowska, Włodzimierz Wasiak 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydata na ławnika. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo, do kolejnego punktu. Podjęcie 

uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydata na ławnika. Przed 

dzisiejszą sesją spytałem radnych, bo potrzeba trzech chętnych radnych do składu zespołu na 

zaopiniowanie kandydata na ławnika. Zgłosił się Pan radny Adam Jagieliński, Pan Jan 

Marciniak oraz Pani radna Irena Bogdan. Więc mamy trzy osoby. Bardzo bym prosił o 

wprowadzenie tych danych. Zróbmy, może faktycznie szanowni Państwo, 5 minut przerwy. 

Pan Grzegorz Frasoński wprowadzi tutaj dane, zapozna komisję z kolejnymi rzeczami, które 

będą. Będziemy mieli dzisiaj głosowanie nad powołaniem ławnika. Będzie to głosowanie 

tajne. Będzie trzeba ostemplować kartę do głosowania, będzie trzeba opisać później to 

wszystko, policzyć głosy i przestawić wynik głosowania. Więc tak to będzie wyglądało. 

Szybka, prosta procedura, no, ale musimy zrobić chwilkę przerwy. 

 

   Po przerwie Przewodniczący Grzegorz Michalski: Wznawiam, szanowni Państwo, Sesję  

LXXXIII. Witam przedstawicieli punktu honorowego krwiodawstwa z Grójca .Czy z Warki? 

W Warce macie? Z Grójca. Może jeszcze zanim zaczniemy, udzielę Państwu głosu, bo 

Państwo też chcą udać się w kolejne miejsca. Teraz będzie się zbliżał jubileusz, będzie 

uroczystość nadania sztandaru dla Punktu Honorowego Krwiodawstwa i Klubu Honorowych 

Dawców Krwi. 

 

Dzień dobry Państwu. Reprezentujemy, jesteśmy członkami Zarządu Klubu Honorowych 

Dawców Krwi Puls w Grójcu. Jesteśmy tutaj z tego powodu, że mamy członków naszego 



klubu również z gminy Mogielnica. W tym roku organizujemy, w związku z naszym 25-

leciem istnienia, organizujemy uroczystość nadania klubowi imienia naszego założyciela Jana 

Hieronima Bacha oraz nadanie nam sztandaru. Sztandaru, którego nam brakuje, bo nie mamy 

jak występować na uroczystościach. W związku z czym, chcielibyśmy prosić Państwa o 

wsparcie, o wsparcie w zakupie tego sztandaru, o wsparcie uroczystości. 25 listopada będzie 

uroczystość. Tutaj przekazaliśmy Panu Burmistrzowi też pismo. Chcielibyśmy na ręce Pana 

Przewodniczącego również takie pismo z prośbą o wsparcie przekazać. No i łączy nas krew, 

która ratuje życie. Dziękujemy bardzo. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dziękuję Państwu bardzo za informację. Uroczystości 

gdzie się będą odbywały 25 listopada? W Grójcu uroczysta msza św. będzie w kościele Św. 

Mikołaja w Grójcu. Tam będzie przekazanie sztandaru. Później uroczystości odbędą się   

Rozumiem, czyli 25 października najpierw, listopada, uroczysta msza w kościele Św. 

Mikołaja, później grójecki GOK. Zaraz, szanowni Państwo, również w Biurze Rady zostawię 

informację, będziecie mogli się zapoznać. Ja też jestem honorowym dawcą krwi, więc 

szanowni Państwo, również zachęcam do wsparcia, jakże szczytnego celu. Dzięki krwi, którą 

dawcy oddają, ratują życie innym tak naprawdę. Ja zawsze powtarzam, że nigdy też nie 

wiemy, kiedy na nas może przyjść taka sytuacja i moment, kiedy takiej pomocy będziemy 

potrzebowali. Więc dziękuję pięknie Państwu bardzo. No i życzę. że tak powiem, uzbierania 

na godny sztandar,  bogaty sztandar i udanej uroczystości z ładną pogodą. Więc dziękuję 

pięknie Państwu za wizytę i wszystkiego dobrego. Miłego dnia życzę. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

Szanowni Państwo, mamy tutaj kandydaturę mieszkanki naszej gminy, pani Zofii 

Dębowskiej. Mamy cały komplet dokumentów. Mogę Państwu również przeczytać krótką 

informację, jakie są wymagania na stanowisko ławnika. Ławnikiem może być wybrany ten, 

kto: posiada obywatelstwo polskie i korzysta w pełni z praw cywilnych  i obywatelskich, jest 

nieskazitelnego charakteru, ukończył 30 lat, jest zatrudniony, prowadzi działalność 

gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania co najmniej od roku, nie przekroczył 70 

lat, jest zdolny ze względu na stan zdrowia do pełnienia obowiązków ławnika oraz posiada co 

najmniej wykształcenie średnie lub średnie branżowe. Do zgłaszania kandydata na ławnika 

dokonanego na karcie zgłoszenia dołącza się następujące dokumenty.  

Punkt 1. Informację z Krajowego Rejestru Karnego dotyczącą zgłoszonej osoby. 

Punkt 2. Oświadczenie kandydata, że nie jest prowadzone przeciwko niemu postępowanie o 

przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego lub przestępstwo skarbowe. 

 Punkt 3. Oświadczenie kandydata, że nie jest lub nie był pozbawiony władzy rodzicielskiej, a 

także, że władza rodzicielska nie została mu ograniczona ani zawieszona. 

Punkt 4. Zaświadczenie lekarskie o stanie zdrowia wystawione przez lekarza podstawowej 

opieki zdrowotnej, w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 27 października 2017 roku o 

podstawowej opiece zdrowotnej, stwierdzające brak przeciwwskazań do wykonywania 

funkcji ławnika. punkt 5. Dwa zdjęcia zgodnie z wymogami stosowanymi przy składaniu 

wniosku o wydanie dowodu osobistego.Do zgłoszenia kandydata na ławnika dokonanego na 

karcie zgłoszenia przez stowarzyszenie, inną organizację społeczną lub zawodową 

zarejestrowaną na podstawie przepisów prawa, dołącza się również aktualny odpis z 

Krajowego Rejestru Sądowego albo odpis lub zaświadczenie potwierdzające wpis do innego 

właściwego rejestru lub ewidencji dotyczące tej organizacji. Tutaj zgłoszenia dokonało Koło 

Gospodyń Wiejskich Dębnowolanki z Dębnowoli.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydata na ławnika.  



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Malinowska, Włodzimierz Wasiak 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Tak, teraz wyłonionej komisji. Będziemy również 

chcieli, żeby ta komisja równocześnie była Komisją Skrutacyjną, czyli tych trzech radnych. 

Pan Adam Jagielloński, Pan Jan Marcinek oraz Pani radna Irena Bogdan. Mamy regulamin 

głosowania dotyczącego wybory ławników. Tutaj mamy przygotowane dokumenty, bo 

głosowanie jest głosowaniem tajnym. Przekażemy dokumenty, ostemplujecie Państwo karty 

do głosowania i po chwili wznowimy posiedzenie i przystąpimy do głosowania. Szanowni 

Państwo, no, 5 minut przerwy. Zapoznacie się z dokumentacją, ostemplujecie karty i 

następnie  przystępujemy do głosowania nad podjęciem uchwały. Więc 5 minut przerwy. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania dotyczącego wyboru 

ławników do sądów powszechnych. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Szanowni Państwo, będziemy mieli teraz kolejny 

punkt. Punkt 7. Będzie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania 

dotyczącego wyboru ławników do sądów powszechnych. Zostały uzupełnione dane w 

załączniku do regulaminu, gdzie Komisja Skrutacyjna będzie w następującym składzie: 

przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej będzie radny Adam Jagieliński, członkiem Komisji 

Skrutacyjnej będzie radna Irena Bogdan i drugim członkiem będzie radny Jan Marciniak. Na 

sesji mamy obecnych uprawnionych do głosowania trzynastu radnych. I proszę bardzo Panie 

Adamie, jako Przewodniczący kilka słów na temat dokumentów, które mamy. 

Radny Adam Jagieliński:  Mogę powiedzieć tylko tyle, że wszystkie dokumenty są zgodne z 

wytycznymi, dostarczone do Urzędu Gminy. Sprawdziliśmy, przeczytaliśmy, więc jest 

wszystko w porządku. W ręku mam 13 kart do głosowania, które za chwilę rozdam. Po 

przegłosowaniu rozdam karty, żeby już drugi raz nie podchodzić do mikrofonu. Głosowanie 

jest proste, tak lub nie. I no, tyle. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania dotyczącego wyboru ławników 

do sądów powszechnych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 



Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Malinowska, Włodzimierz Wasiak 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Bardzo proszę Przewodniczącego komisji z 

członkami o rozdanie kart do głosowania. 

 

   Radny Adam Jagieliński: Proszę Państwa, bym proponował, jeżeli to jest głosowanie tajne, 

więc może pojedynczo byśmy podchodzili tam do parapetu, każdy krzyżyk postawi, wrzuci 

kartę do urny i będzie wtedy na pewno tajne. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski:   Urnę stanowi taka piękna torba z logiem Gminy 

Mogielnica, nieprzezroczysta. Podchodzimy szanowni Państwo, pojedynczo, oddajemy głos. 

Kartę składamy na pół i wrzucamy do tej urny, którą trzyma Pani Irena Bogdan. Członkowie 

Komisji Skrutacyjnej również głosują. Panie Adamie, czy wszystkie karty zostały wydane? 

Tak. Więc bardzo proszę, żeby Komisja teraz policzyła głosy i później bardzo będę prosił 

Przewodniczącego o przedstawienie protokołu z głosowania. 

 

   Radny Adam Jagieliński:  Proszę Państwa, przeczytam brzmienie protokołu, który 

sporządziliśmy wraz z Komisją Skrutacyjną. Protokół z ustalenia wyników głosowania w 

wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Grójcu na kadencję od 2024 do 2027 roku, 

sporządzony na Sesji w dniu 31 października 2023 roku. Komisja Skrutacyjna w składzie: 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Adam Jagieliński, członek Komisji Skrutacyjnej 

radna Irena Bogdan, członek Komisji Skrutacyjnej, radny Jan Marciniak. Po wyjęciu kart z 

urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje: liczba radnych obecnych na sesji 

uprawnionych do głosowania 13, na ławnika Sądu Rejonowego w Grójcu zgłoszono 

kandydaturę Zofii Dębowskiej. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania, 13. 

Liczba kart wyjętych z urny, 13. Ilość kart wyjętych z urny nie różni się niczym. To 

niepotrzebne.  Liczba kart nieważnych, 0. Liczba głosów nieważnych, 0. Liczba głosów 

ważnych oddanych na kandydata, za wyborem kandydata na ławnika oddano 4 głosy. 

Przeciwko wyborowi kandydata na ławnika oddano 9 głosów. Bez dokonania wyboru, czyli 

głosów wstrzymujących się, 0. Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdza, że 

kandydat nie uzyskał więcej głosów za wyborem, niż przeciw wyborowi. I nie został wybrany 

na ławnika do Sądu Rejonowego w Grójcu. I tu mamy jeszcze, Komisja stwierdza, że podczas 

głosowania, ale nie było żadnych nieprawości, wszystko odbyło się zgodnie z regulaminem. I 

na końcu mamy podpisy Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Czyli rozumiem, cztery głosy były za i dziewięć było  

przeciw, tak? Bez wstrzymujących. Rozumiem. Dziękuję.  W takim razie, Szanowni Państwo, 

Pani Zofio, wynik jest taki, że cztery głosy poparły jakby, Pani kandydaturę, dziewięć głosów 

było przeciw. Żadna z osób, które były uprawnione do głosowania, nie wstrzymały się. W 

takim razie punkt 8, podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego, czy 

podejmujemy? Nie, nie podejmujemy, bo została jakby, kandydatura odrzucona, tak? Dobrze. 

Szanowni Państwo, więc przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 9. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do sądu rejonowego w Grójcu na kadencję 

2024-2027 

 

Nie głosowano nad uchwałą. 

 

9. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 



 

 

   Radny powiatu Grójeckiego Robert Lipiec Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, Panie 

Burmistrzu, szanowni radni, szanowni mieszkańcy. Jeszcze raz dziękuję bardzo. Panie 

Przewodniczący, Panie Burmistrzu, szanowni Radni, szanowni mieszkańcy za udzielenie 

głosu. Ja przepraszam, że na Sesji Nadzwyczajnej, ale czas, że tak powiem się kurczy. W 

pierwszej kolejności oczywiście chciałbym podziękować za przegłosowanie wsparcia dla 

szpitala w Nowym Mieście, na zakup urządzenia. No, szpitale są, powiem tak, bardzo 

potrzebują każdych pieniędzy tak naprawdę. I wiem, że tam i Pani Dyrektor z Nowego Miasta 

i Pani Prezes z PCM-u z Grójca, starają się w dużej mierze te środki pozyskiwać ze 

wszystkich gmin, z terenu Powiatu i to jest istotne, bo naprawdę te szpitale są w trudnej 

sytuacji finansowej. No, każdy wie chyba dlaczego, że są po prostu niedofinansowane i ta 

sytuacja finansowa jest ciężka. Tak, że bardzo Państwu serdecznie dziękuję za to. Szanowni 

Państwo zbliżają się, zbliża się rok budżetowy kolejny 2024 i chciałbym przedstawić Państwu 

wnioski, które zamierzam złożyć do Rady Powiatu, do realizacji w przyszłym roku i 

odczytam te wnioski. Oczywiście, jeżeli Państwo może do tego jeszcze chcieliby coś dołożyć, 

to proszę sobie przemyśleć. I generalnie tak do 10 listopada, jakby Państwo mogli do mnie 

zgłosić ewentualnie swoje tam jeszcze jakieś dodatkowe kwestie, tak? Uzbroję w oczy, 

ponieważ niestety już bez, nie dam rady. A więc tak. Wnioskuję o zaplanowanie środków 

finansowych budżetu Powiatu Grójeckiego na rok 2024 na realizację poniższych zadań 

powiatowych na terenie Gminy i Miasta Mogielnica. Pierwsze, to modernizacja drogi 

powiatowej 16. 34 na odcinku tysiąca metrów, to jest ulica Krakowskie Przedmieście 

Mogielnica w stronę Otalęży, tam tutaj od miasta, tak? Drugie, to jest budowa chodnika w 

ciągu drogi powiatowej 16. 15W na odcinku 3000 metrów. To jest związane z petycją 

mieszkańców wsi Kozietuły. To jest przy drodze tutaj na Goszczyn. Punkt trzeci, odtworzenie 

nawierzchni drogi powiatowej numer 16. 20na odcinku 2100 metrów do skrzyżowania z 

drogą 16. 24 w miejscowości Popowice do miejscowości Dobiecin. To jest tak jakby, dalszy 

ciąg realizacji tej drogi, która tam w tym roku została realizowana czyli tutaj koło cmentarza i 

dalej tam w kierunku przez Miechowice teraz ostatnimi czasy. I to jest ten kolejny etap do 

skrzyżowania z drogą na Dobiecin. Modernizacja odcinka drogi powiatowej na odcinku 300 

metrów Pawłowice w kierunku miejscowości Nowy Kłopoczyn. Tam jest taki krótki odcinek, 

o który też zawnioskujemy jeszcze, jeszcze raz szczerze mówiąc. Bo wnioskowałem o niego 

w tamtej, znaczy w tamtym roku. No, niestety z pewnych przyczyn też nie udało się go 

zrealizować, więc z uporem maniaka przenoszę go na ten rok i będziemy, będziemy chcieli go 

zrealizować. No i oczywiście droga na Dobiecin, tam dalszy ciąg,  jeżeli przyjdzie taka, 

będzie taka możliwość. No i to są wszystkie wnioski, które zaplanowałem na ten rok 2024. 

Jeżeli Państwo mielibyście jakieś sugestie jeszcze co do tego, to oczywiście jestem otwarty na 

wszelkie propozycje. Z mojej strony bardzo dziękuję, jeżeli chodzi o wnioski. Jeszcze tu 

chciałbym informacyjnie, jeśli mogę zabrać Państwu chwilę jeszcze. Bo tam Pan 

Przewodniczący wspomniał odnośnie bloku operacyjnego w Nowym Mieście, w szpitalu. 

Tak, na chwilę obecną już pieniążki z dofinansowania otrzymaliśmy. około 10 000 000,00 

złotych. Wkład Starostwa Powiatowego w tą inwestycję, to około 2 500 000,00 zł. Wstępnie, 

bo wiadomo, że później na etapie inwestycji te środki się tam pewnie zwiększą, jak przy 

każdej inwestycji. Niemniej jednak będzie to realizowane. Dokumentacja jest na etapie 

wydania pozwolenia na już na tą modernizację tego budynku. Ponieważ to będzie polegało na 

dokończeniu tak naprawdę tego bloku operacyjnego, który znajduje się na ostatnim piętrze 

tego nowego, tej dobudówki nowej, w szpitalu w Nowym Mieście, tutaj nad Izbą Przyjęć. To 

było wyłączone z użytkowania dotychczas. Tam są... Jest to w stanie takim, że no, 

pomieszczenia są wytynkowane i wylewka jest zrobiona, tak? Jest też ogrzewanie, 

dociągnięte są tak jakby, piony zarówno elektryczne, jak i tam media związane tam z tlenem i 



tak dalej. Te wszystkie rzeczy są dociągnięte w pionie. Ale trzeba, należy to wszystko 

porozprowadzać tam na tym oddziale. No i oczywiście wykończyć to, czyli armatura, płytki i 

tak dalej. Wszystko można powiedzieć, taka wykończeniówka, tak? No i do tego wyposażenie 

tego oddziału operacyjnego. Miejmy nadzieję, że w przyszłym roku uda się to zrealizować i 

zacznie to działać. Oczywiście zostaną te pomieszczenia w dolnej części, to piętro niżej, gdzie 

dzisiaj jest blok operacyjny i część po oddziale położniczym tam, która została już 

zmodernizowana tak naprawdę. I zostaje to na chwilę obecną, modernizowane pod kątem 

utworzenia tam Zakładu Opiekuńczo Leczniczego, tak zwanego ZOL-u. Więc no, jeżeli 

przeniesiemy ten blok operacyjny na górę i tam powiększymy o ten oddział obecny blok 

operacyjny te pomieszczenia na ZOL, to pozwoli nam być może otworzyć ten ZOL właśnie. 

Bo to też kwestia jest ilości przyjętych na ten oddział pacjentów, żeby to było opłacalne. Bo 

tam też są jakieś ograniczenia, tak? Więc musimy to powiększyć. Bo to, co tam jest na chwilę 

na tym oddziale położniczym, no to nie jest wystarczające do tego, żeby to był opłacalny ten 

ZOL, żeby go w ogóle uruchomić. Więc dlatego powstał ten pomysł, żeby... No, pojawiły się 

środki, tak? I powstał pomysł, żeby ten blok operacyjny na górze zrealizować, jednak i tutaj 

na tym, po tym starym bloku przekształcić to w ZOL. Oczywiście szanowni Państwo, to 

będzie wymagało czasu wiadomo, no bo...No i pieniędzy, tak? Tak, że też nie wiadomo, kiedy 

to nastąpi. Jeżeli pojawią się jakieś może środki zewnętrzne, będzie to pewnie szybciej. Jeżeli 

nie, no to pewnie to potrwa. Niemniej jednak no, w tym kierunku idziemy. Takie są 

zamierzenia. Chciałbym, żeby Państwo po prostu o tym wiedzieli. Dziękuję bardzo. Z mojej 

strony to wszystko. Jeżeli Państwo macie jakieś pytania, to bardzo proszę. 

 

   Radny Edward Kieszek: Jeszcze jest jedna moja uwaga do propozycji Pana radnego 

powiatowego, który cały czas jest jakoś dziwnym sposobem pomijany. A jednak uważam, że 

most jest ważniejszy niż droga, bo jak mostu nie ma, samochody po niej nie przejadą. A jak 

jest droga, to jednak po tym, tą drogą się jakoś przejedzie. Tak, że mała moja jedna taka 

uwaga jeszcze do tych proponowanych propozycji do realizacji zadań. I druga sprawa. Tak, 

tak w Główczynie. Druga sprawa. Jest prośba mieszkańców, nie wiem z innych miejscowości, 

ale te miejscowości, które ja mam kontakt, żeby zmienić, przestawić zegary o czas zapalania 

się świateł ulicznych, wiejskich na wsiach. Bo te lampy, teraz przestawiony został czas i te 

lampy się zapalają troszeczkę za późno. Dziękuję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Część miejsc mamy takich, że w oparciu o 

fotokomórkę się załącza i jest taki zegar astronomiczny, ale na pewno też część wymaga 

ręcznego przestawienia, więc dziękuję za to zgłoszenie. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego Robert Lipiec: Przestawienia zegarów, jak rozumiem. 

Słuchajcie, no, nie ma problemu. Jeżeli będzie taka potrzeba, człowiek nie jest taki, co by nie 

pomógł. Myślę, że dałbym radę. Szanowni Państwo, odnośnie tutaj pana Edwarda, propozycji 

odnośnie mostu w Główczynie. Panie Edwardzie, no, na chwilę obecną ten most został 

zmodernizowany tak naprawdę. No, do trzech ton. No tak, ale on, ja to wszystko rozumiem, 

no, ale na chwilę obecną został zmodernizowany. Ponieważ wiemy, jaka była sytuacja, że tam 

dokumentacji nie ma i to są dosyć kosztowne sprawy. Oczywiście, jeżeli pojawią się 

programy, bo ja cały czas rozmawiam z Panem Dyrektorem Jachowskim i wspomniał, że są 

jakieś programy, z których można skorzystać na budowę mostu. I, bo to będzie dosyć spory 

koszt jednak modernizacji tego mostu. Biorąc pod uwagę, że nie mamy dokumentacji, nie 

wiemy jakie są możliwe tam w ogóle. Bo to, żebyśmy zrobili betonową wylewkę na tym 

moście, to o niczym nie świadczy, bo my to zrobimy, ale nie wiemy jak podpory wytrzymają 

ten ciężar. Więc jest to gruntowna przebudowa tego mostu. No, a wiemy doskonale, że 

gruntowna przebudowa z całą podbudową, podstawą i całym mostem jest to, są to ogromne 



pieniądze. Więc jeżeli pojawią się jakieś środki w trakcie... Na razie trzeba przygotować 

dokumentację, jeżeli będzie taka możliwość i będą środki finansowe. A jeżeli pojawią się 

jakieś, pojawi się dofinansowanie na budowę tego mostu, to myślę, że też będziemy mieli to 

na uwadze. Będziemy to realizować. No, ale na chwilę obecną uważam, że most jest 

przejezdny dla mieszkańców i spokojnie tam sobie jeżdżą te traktory z tymi jabłkami z sadu. 

Bo one tam więcej nie mają raczej jak trzy tony, więc samochody osobowe również 

przejeżdżają. No, jedyne utrudnienie to jest dla samochodów ciężarowych, dla których ta 

droga i tak i tak nie jest dostosowana, więc nie powinny tą drogą się poruszać. No, ale 

oczywiście mamy to na uwadze i gdzieś tam z tyłu głowy jest, że ten most jest do realizacji. 

Ale na chwilę obecną z tego, co rozmawiałem z mieszkańcami, są zadowoleni, że ten przejazd 

jest już w porządku, jest w miarę równo. Teraz uzupełniliśmy tą nawierzchnię jeszcze tam, 

gdzie przerwany został pas drogowy. Właśnie w okolicy tego mostu została tam uzupełnienia, 

uzupełniona ta nawierzchnia w momencie realizacji tej drogi na Miechowicach. I jeszcze 

skrzyżowanie tam w Popowicach, ten zjazd taki tam w okolicach grupy tam tego Pana . Tak, 

że w miarę możliwości to realizujemy. Staram się to przynajmniej w jakiś sposób poukładać, 

żeby to wszystko miało jakoś tam ręce i nogi. Tak, że no, tak tyle moich informacji. 

 

   Radny Edward Kieszek : Ładnie wszystko, pięknie, ślicznie. Tylko tak zaprosiłbym, żeby 

się przejechać drogą od tak zwanego Marosa przez Most Marosa na drogę przez Główczyn. 

Ta droga już się sypie, rozwala się, bo samochody duże, ciężarowe, omijając most w 

Główczynie jeżdżą tą drogą. Druga sprawa. Jest na Główczynie wykonany mały mostek przez  

mieszkańców. Jeżeli jest jakieś hasło, że gdzie tam ktoś przy tym moście kontroluje, 

nadzoruje, czy cały ten duży transport idzie tym małym mostkiem, gdzie w pewnym czasie 

praca mieszkańców, którzy sami wykonali ten mostek pójdzie na marne, bo ten mostek się 

zarwie. Dziękuję. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Ja powiem tak. Będzie okazja, żeby szybciej 

wyremontować tą drogę. No, drogi są po to, żeby po nich jeździć, no, takie jest moje zdanie. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Szanowni Państwo, ten problem przekraczania 

dopuszczalnej masy nacisku osi przez pojazdy, które przejeżdżają przez dany most, jest 

problemem dość poważnym, tak naprawdę. Problem jest taki, że nawet jak złapie Policja, czy 

nawet mieszkańcy zrobią zdjęcie, że przejechał samochód ciężarowy o większej 

dopuszczalnej masie, no i tak to jest przypadek jednostkowy tak naprawdę, a więcej jest tych 

zdarzeń. Natomiast, nie jesteśmy w stanie fizycznie też tam przy współpracy z Policją, stale 

monitorować jakby tego przejazdu. Oczywiście zgłosimy tą informację. Dzisiaj do 

Naczelnika Ruchu Drogowego przekażę taką informację z prośbą, żeby tam się po prostu 

pojawili, szczególnie w takich godzinach poranno-wieczornych, tak? Bo w trakcie dnia, to są 

mieszkańcy i ci, którzy jeżdżą tymi miejscami, to raczej starają się ich unikać. Natomiast w 

momencie, kiedy zbliża się wieczór, kiedy jest bardzo wcześnie, taki ruch tam może 

występować. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski:  Gdybyśmy mieli Straż Miejską, to byłaby ona w 

dyspozycji Burmistrza. Straż Miejska została zlikwidowana przez poprzednią Radę. Policja 

jest niedofinansowana jak zwykle. W związku z tym, nie mamy narzędzia. Zgłaszanie i 

Policji zajmowanie tym problemów jest jak gdyby no, obciążaniem. Oni mają inne zajęcia, 

inny zakres. Więc nie ma narzędzia. Natomiast, jeżeli chodzi o drogi. No, proszę Państwa, 

zadaniem gminy jest budować drogi. Zadaniem mieszkańców jest po tych drogach jeździć. 

Jeżeli jest taka sytuacja, że droga się rozjeżdża, no to akurat na tym odcinku wiem, kto ma 

samochody ciężarowe, kto dojeżdża. No to trzeba byłoby postawić zakaz tylko ruchu 



lokalnego. Jest sytuacja no, nadzwyczajna. Dojdzie do awarii mostu, nie wiem, zarwie się taki 

czy inny, drzewo się przewróci. Gdzieś ten samochód musi przejechać. Zadaniem naszym jest 

remontować. I drogi będą wiecznym elementem remontu i przez najbliższe 100 lat pewnie nie 

wyremontujemy. Ja wiem, jak trzeba było budować drogi, tak jak ulicę Dziarnowską. Ulica 

Dziarnowska została wykorytowana, wybrane, zagęszczone, dołożona gruba warstwa. No, ale 

to jest odpowiedź taka. Nie stać nas na to, w związku z tym robimy połowicznie. Ktoś powie, 

jak nas nie stać na to, bo jest takie powiedzenie, to zrobić raz, a porządnie. No dobra, to 

proszę odpowiedzieć na tych 30 wniosków albo na pismo Pani Sołtys ze Strykowa, które 

zatytułowała: Panie Burmistrzu, 25 lat czekam na drogę. No, to jest problem wyboru. To nie 

to, że ktoś czegoś nie chce. Pieniędzy i wyboru. A drogi, no, jeździć trzeba. Dlaczego jeżdżą 

samochody ciężarowe? No, bo jest sezon. Nie jeżdżą furmankami, mają samochody 

ciężarowe, sprzedają jabłka i niech jeżdżą, rozjeżdżą. Będzie nowa robiona. Albo dojdzie do 

tego, że może mieszkańcy wyrażą zgodę. Poszerzymy drogę do 7 metrów. Wtedy te 

samochody ciężarowe nie będą dociskać krawędzi, nie będzie to się zapadało. No, ale 

spróbujcie przejąć kawałek gruntu. Przed chwilą rozmawiałem z radnym Sławkiem Baranem, 

poprosiłem go. Jeden z mieszkańców na Alei Piątej nie wyraża zgodę. Teraz chce, żeby 

gmina wszczęła postępowanie spadkowe, czego rodzina nie przeprowadziła. I 

prawdopodobnie na tej słynnej Alei Piątej będzie przerwa na długości posesji tej jednej 

nieruchomości, bo nie wyraża zgodę. No, to tak, nie wyrażam zgodę, róbcie drogę. Za wąska 

droga? Panie Burmistrzu, niech Pan podetnie krzaki. Podetnie krzaki, no, to trzeba byłoby 

zrobić asfalt. W Stegnach od razu mówię, jest wystąpienie do Wspólnoty Gruntów i Lasów o 

poszerzenie tak tego pasa, przycięcie gałęzi, żeby dwa samochody ciężarowe, tak zostało 

napisane, żeby dwa samochody ciężarowe się wyminęły. Jest wniosek złożony do Wspólnoty 

o to, żeby przekazała grunty o szerokości około 5 metrów. Proszę Państwa, wspólnota 

przekaże te grunty wtedy, kiedy będzie walne. Może ktoś z Was wie, kiedy będzie walne we 

wspólnocie gruntów w Mogielnicy? No, to będzie pytanie, Panie Burmistrzu, to dlaczego 

jeszcze nie jest to przekazane? No, bo ja nawet nie wiem, kiedy będzie walne. No, takie są 

uwarunkowania. Ja rozumiem, że Państwo zgłaszacie i ja Państwu odpowiadam. Ja się z tego 

tytułu nie denerwuję. Przyjmuję to jako sygnał od was, ale jednocześnie radnym tłumaczę 

pewne rzeczy, żebyście umieli wytłumaczyć mieszkańcom. Panie Sławomir Baran, dlaczego 

jeszcze Aleja Piąta nie jest zrobiona? No, bo jest podział, wyłączenie gruntów, zatwierdzenie, 

przekazanie gruntu na poszerzenie drogi. Skierowanie tego do Ośrodka Dokumentacji. 

Weryfikacja tych dokumentów w Ośrodku Dokumentacji. Dopiero dostaniemy mapę, 

projektant zrobi projekt, dopiero rozpiszemy przetarg. Proszę Państwa, no, taka jest 

procedura. I mało tego, teraz jeszcze ta osoba wstrzymuje. Bo napisała, podpisała wcześniej 

wszystkie dokumenty, a teraz przygotowane przez jakiegoś prawnika, bo to od razu widać 

pismo. No, my nie będziemy regulować ich niedogadania się w rodzinie z podziałem spadku, 

nie? No, ale to ludzie najłatwiej, no, mecenas co powie? Ma Pan rację, Pan składa, gminie 

zależy na drodze, to z tego tytułu będzie postępowanie spadkowe, Pan sobie ureguluje. Nie, 

nie będzie, proszę Państwa, postępowania spadkowego. I ten odcinek zostanie wyłączony, tak 

jak na kolonii Tomczyce. Jadą, dojeżdżają, jest przerwa, tak? Tak, jak Borowe Kaplin. Nie 

chciał poszerzenia drogi? Nie. No, to teraz wszyscy mają tam zwężenia. Nie, to nie. 

Mieszkańcy mają nie tylko żądania, ale również obowiązki. Mieszkańcy zapominają o 

obowiązkach, tylko mają żądania. Radni mają na mnie naciskać i zgłaszać. I proszę zgłaszać, 

ja będę odpowiadał, ale po to w tej chwili mówię, żebyście wy wytłumaczyli mieszkańcom. 

Ktoś, kto 5 minut jest radnym zrozumie, jak wygląda funkcjonowanie, w jakim tempie idą 

procedury, jak jesteśmy uzależnieni od różnych instytucji. Żeby podjąć jakąkolwiek decyzję. 

Co mogę, to robię. Staram się jak najszybciej przeprowadzić różnego rodzaju procedury. Ale 

to niestety trwa. A moje zdanie jest takie, powiedziałem to kiedyś w Lasach Państwowych, bo 

było spotkanie Wójtów, Burmistrzów w Nadleśnictwie Głuchów. Niech Lasy Państwowe 



dadzą pieniądze na budowę dróg. No kurczę, czy w ustawie o lasach jest budowa dróg? Na 

terenach leśnych, ale nie dróg publicznych. Proszę Państwa, wstałem i powiedziałem, moje 

zdanie. To zadaniem gmin jest budowa dróg gminnych. Oczywiście Powiat powinien 

budować za swoje, Wojewoda, Marszałek za swoje. No, a że wszyscy od kogoś coś chcą, no 

to jest inny element. Więc proszę Państwa, drogi są po to, żeby jeździć. Jak mieszkańcy 

dojrzeją do tego,  żeby przekazać grunty, albo nie będą wydzielać gruntu przy samym pasie 

drogowym. Bo jak jedziemy teraz przez Dębnowolę, to widzimy ten słupek, który jest w pasie 

drogi metalowy z żółto-czarnym sierżantem. Kiedyś pewnie zostanie strącony. A osoba 

weszła w grunt drogi powiatowej. No, więc chcieliśmy poszerzyć, żeby się swobodnie 

wymijali. A on mówi - nie. No to jak nie, no to nie, no to stoi. Stoi, ktoś tam pewnie przyłoży 

kiedyś w nocy, może z jakiegoś powodu, nie wiem. Ten sierżant czarno-żółty spadnie. I z 

tego powodu, drogi są po to, żeby jeździć. Ja chcę budować drogi tak, jak ulicę Dziarnowską. 

Chwała, że Powiat dostał pieniądze. Chwała radnemu, że udało się przepchnąć tą sprawę, bo 

jak widzicie przez cztery lata mamy tylko jednego radnego tutaj na sesji. Gdzie jest 

pozostałych trzech radnych? Bo jest dwóch z Nowego Miasta, a dwóch z Mogielnicy. Nie 

widziałem. Ja nie mówię, że mam jakąś pretensję do kogokolwiek, do radnego. Ale proszę 

Państwa, no, żeby się pojawił i co pięć minut powiedział. Przeżyłem radnych powiatowych 

wielu. Naprawdę znaczna ich część rzadko przychodziła albo w ogóle nie przychodziła. Nie 

interesowała się. Nie chcę tu wymieniać radnych powiatowych z poprzedniej kadencji, 

łącznie ze Starostą. Już mu daruję, bo co miał powiedzieć, to powiedział. Co miał napisać, to 

napisał. Na szczęście nie czytam tego, więc naprawdę czuję się dobrze. Naprawdę 

zlikwidujcie sobie konta na Facebooku.  To jest naprawdę spokój wtedy w życiu. Po co to 

czytać? Ludzie o słabym charakterze, małostkowi, niedużego wzrostu, to się wyżywają na 

Facebooku. Stanąć i odpowiadać. Albo jak ktoś jest napakowany mocno do ringu, są te 

zawody MMA, WMA, czy jak one się tam nazywają, niech się po prostu tłuką. Kraj 

potrzebuje stabilizacji, rozsądku. Ja nie mówię o pieniądzach, bo one zawsze są potrzebne. 

Stabilizacji i rozsądku. Jeszcze raz powtórzę, drogi są po to, żeby po nich jeździć. 

 

10. Sprawy mieszkańców. 

 

Nie zgłoszono. 

 

11. Zakończenie obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo, dziękuję za udział w dzisiejszej 

sesji, bardzo krótkiej jakże. I zamykam LXXXIII Sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy. Życzę 

miłego dnia. Wszystkiego dobrego. Dziękuję. 

 Na tym protokół zakończono. 

Protokołował         Sekretarz obrad             Przewodniczący obrad 
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